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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az önköltséget sem fogja elérni a jégkárral sújtott 
gazdák kárenyhítése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Szülővárosomból, Kecelről és környékéről több gazda keresett meg a jégkárenyhítéssel kapcsolatos,
a  hozamcsökkenést  megállapító  határozatok  kézhezvétele  után,  a  kárenyhítés  mértékéről
érdeklődve.  A tavalyi  év  jégkárjai  miatt  sokuk  megélhetése  került  veszélybe,  ilyenkor  pedig
alapvető feladata az államnak, hogy az önhibájukon kívül nehéz helyzetbe került szőlő- és más
gyümölcsterjesztőkön segítsen, legalább azt elérve, hogy a ráfordításaik mértékét megközelítsék.
 
Az engem megkereső gazdák előzetes információi szerint a kötelező kárenyhítési hozzájárulás 
befizetése esetén a megállapított hozamérték-csökkenés összegének csak alacsony százalékára 
számíthatnak annak ellenére, hogy teljes egészében vagy nagyrészt odalett a tavalyi termésük. 
Természetesen ők sem gondolják, hogy a kárukat teljes egészében az államnak kellene viselnie, de 
egy 60% körüli összeget már méltányosnak tartanának, abban pedig egyetértenek, hogy a várható 
összegek nagyon messze vannak attól, hogy legalább az önköltséget megközelítsék.
 
Ráadásul a tavalyi jégkár az idei termést is befolyásolja, hiszen a jég a vesszőket, fiatal hajtásokat 
leverte, felhasította, így a szőlőkben nincs lehetőség szálvesszőket hagyni, marad az egy-két szemes
csapra metszés. A gyümölcsösöknél is hasonló a helyzet, a meggyeseknél különösen.
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
Szeretném megkérdezni, hogy tervezik-e bővíteni a kárenyhítésre szánt forrásokat? Láthatjuk, hogy 



 
ha a Kormány valamely területet, célt fontosnak érez, pillanatok alatt akár milliárdokat csoportosít 
át, ebben az esetben is lehetnének méltányosak a magyar agráriumból élőkkel. Kérem, legyen szíves
tájékoztatni, hogy mire számíthatnak a jégkárt szenvedett gazdák!
 
Várom érdemi válaszát!
 
 
Budapest, 2022. február 14.

 
Tisztelettel:

 
Farkas Gergely
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